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Na een korte inleiding door de voorzitter van GroenLinks Westerwolde Frank Ploeg volgde 
een algemeen voorstelrondje voor en door alle aanwezigen waarna de “Battle” volgde. 
Hierbij kregen de vijf sprekers precies drie minuten de tijd om hun zegje te doen, waarna er 
ongeveer 10 minuten de tijd was voor discussie met tussendoor een korte pauze. Helaas was 
Joke Leenders, een van de geplande sprekers, niet aanwezig in verband met ziekte. 
 
Swanny van der Scheer – De positie van de ervaringsdeskundige 
Swanny werkt in de forensische zorg (geestelijke gezondheidszorg voor volwassenen die in 
hun gedrag over de grens zijn gegaan of dit dreigen te doen, mede door psychische 
problemen, vaak samengaand met verslavingsproblemen en/of licht verstandelijke 
beperking). Haar stelling is dat er veel meer gebruik gemaakt moet worden van 
ervaringsdeskundigen, op allerlei gebied. Al die (ervarings)kennis in de maatschappij wordt 
niet benut. In de zorg staan standaardroutes klaar, met een taal van deskundigen die de 
cliënten niet begrijpen. Er wordt vergeten bruggen te bouwen. Mensen die iets ervaren 
hebben kunnen de bruggenbouwers zijn van de ene naar de andere kant. 
 
Enkele reacties: 
Inzet van ervaringsdeskundigen gebeurt wel, alleen niet genoeg. Niet alleen in de zorg maar 
op veel meer vlakken in de maatschappij, ook in de politiek. Neem de burgers mee me, laat 
mensen meepraten en luister! Er wordt aangegeven dat bij de opzet voor de nieuwe 
gemeente Westerwolde het de bedoeling was dat alles moest kunnen; vergaderen in 
verschillende buurthuizen, mensen overal bij betrekken en laten meepraten, bijvoorbeeld in 
commissievergaderingen. Helaas, zodra de nieuwe raad bekend was gebeurde dat alles 
helemaal niet. Mensen voelen zich hierdoor heel weinig betrokken en ontstaat er het wij/zij-
denken. Voorgesteld wordt hier iets mee te doen de komende periode, in het nieuwe 
programma van GroenLinks-mee te nemen.  
 
Fer Schipper – De oorlog tegen de natuur  
De oorlog tegen de natuur heeft al veel slachtoffers gemaakt, 85 procent van de soorten in 
Nederland is verdwenen en dat is uiterst treurig. Het wordt hier stil, maar het kan nog stiller 
worden. Straks zijn er geen insecten meer die onze fruit bestuiven, we gaan de armoede 
tegemoet, er is straks niets meer te verdelen. De gemeente Westerwolde is een van minst 
duurzaamste gemeenten in Nederland. We kunnen natuur redden als we het systematisch 
aanpakken. Daarom roept hij GroenLinks Westerwolde op om natuur als een van 
belangrijkste speerpunten op te nemen in hun programma: bij elk beleidsvoornemen 
meenemen of het natuur afbreekt of niet. Fer ziet Cittaslow als vlag van de recreatiesector 
om de natuur uit te venten als verdienmodel.  
Aanrader: Boek Dave Goulsen hommeldeskundige: Stille aarde.  
 
Enkele reacties: 
Voor de fractie zijn de afwegingen vaak heel ingewikkeld en complex en hoewel ze veel 
proberen te doen hebben ze niet overal grip op, zoals op de bollenteelt en het gifgebruik, 
maar de balans moet wel meer doorslaan naar de natuur. De fractie gaat deze aanbeveling 
meenemen. Mensen moeten gemotiveerd worden om zuinig te zijn op ons landschap. Er kan 



zoveel gedaan worden: (vogelhuisjes tegen de eikenprocessierups, zaadgranaten in de 
berm). 
Pleidooi: Ambtenaren maken raadsvoorstellen volgens een bepaald format; de nieuwe raad 
moet een aangepast, nieuw format maken waarin ook de variabele “natuur” meegenomen 
wordt.  
Oproep: maak je tuin natuurlijk, verlaat het netheidssyndroom, laat het wild, want in de 
wildernis ligt het behoud van de wereld. Wordt zelf ambassadeur en laat het niet alleen 
afhangen van de gemeente (die nu niets doet) of het rijk, je kunt zelf ook heel veel doen. 
 
Frank Ploeg - Alleen op een Eiland word je niet Rijk 
Als goed ondernemer met een goed ondernemersplan, kun je daar niets mee als je alleen op 
een eiland zit. De samenleving heb je daarbij nodig. Iedere keten in de schakel van de 
maatschappij is even waardevol en moet even eerlijk beloond worden. Met de opbrengst 
kan iedereen producten/diensten kopen. Dat is de basis van economie. Er is een megakloof 
tussen eerlijk belonen en de huidige werkelijkheid. (Eventuele oplossingen staan allemaal in 
het verkiezingsprogramma van GroenLinks). Het gevolg van het instandhouden van de 
oneerlijke verdeling zijn getto’s van minder bedeelden die kansloos en geen onderdeel van 
de maatschappij zijn. Deze mensen keren zich tegen de maatschappij, radicaliseren. Vormen 
van terrorisme zijn rechtstreeks toe te wijzen aan de kansloosheid en inkomensongelijkheid. 
Je hebt elkaar nodig. Eerlijk delen is een samenleving waar het goed en leuker toeven is, 
voor iedereen. 
 
Enkele reacties: 
Dat lijkt op een basisinkomen: voldoende om van te leven en een zinvol bestaan kunt lijden.  
Het gaat er ook over of wij horen wat deze mensen zeggen. De polarisatie is enorm.  
Een wat elitair karakter van GroenLinks is misschien de reden waarom zo weinig mensen op 
GroenLinks stemmen, met name diegenen aan de onderkant van de samenleving. Aan de 
andere kant zijn er veel mensen die het prima voor elkaar hebben en daarom stemmen voor 
status quo. We zitten gevangen in ons al jaren durende kapitalistische systeem. Er is te veel 
en men gunt het elkaar niet. Onze regering draagt uit dat economie het allerbelangrijkste is, 
alles wordt afgezet tegen geld; de natuur, zelfs levens. De Coronatijd is helaas niet 
aangegrepen om na te denken over ons consumeren, produceren, de aarde leegroven met 
als gevolg: geen verandering. Omdat we te rijk zijn hebben we geen belang bij verandering: 
onze samenleving wil het niet anders. Kijk naar de Toeslagenaffaire, zelfs daarna stemt de 
meerderheid op Rutte. Na ons de zondvloed: zo leven de mensen. Mensen moeten het gaan 
voelen en geen belang meer hebben bij status quo. Onze tuinen moeten opgegeten worden 
door slakken. GretaThunberg: ik wil geen hoop, ik wil paniek. 
Aanrader: Fantoomgroei door Sander Heijne  
 
Pauze 
 
Harry Kral -  The missing links 
De economische toekomst van de gemeente Westerwolde ligt in het toerisme en dan met 
name het fietstoerisme en dat heeft infrastructuur nodig. De gemeente Westerwolde moet 
het fietspadennet verdubbelen en onderhouden. Dat kost geld. Aangezien we veel 
zonneparken hebben- hebben we een duurzaamheidsfonds. Daar kun je de fietspaden mee 
financieren. Ook de levert een zonnepark veel OZB dat je kunt gebruiken. Er zijn een paar 



stukken waar helaas geen fietspaden zijn. Deze missing links zijn met name de 
Veelerveensterweg en de Hassenbergerweg naar Duitsland terwijl er wel mogelijkheden in 
de buurt zijn om fietspaden aan te leggen. Daarnaast zijn er veel fietspaden die onderhoud 
nodig hebben. 
 
Enkele reacties: 
De gemeente Westerwolde staat er financieel slecht voor, er is een enorme achterstand op 
onderhoud. Van het gemaakte plan van onderhoud is men zich wild geschrokken, voor 
uitbreiden is echt geen geld. Het duurzaamheidsfonds moet nog ingesteld worden. Fietsen 
promoten boven andere natuurvernietingend toerisme, maar met fietspaden aanleggen op 
zandwegen of in bermen maak je ook (dierlijke) slachtoffers. Dus moet je afwegen: wat is de 
winst ten opzichte van verlies van leven. Elk beleidsvoornemen afwegen tegen natuur, zou je 
hier ook moeten doen. Waarom niet natuurlijke paden, dan verniel je veel minder. 
Fietspaden van beton in de natuur is misschien niet zo’n goed idee. Op onze kleine wegen 
waar je 80 km mag rijden, ben je als fietser kwetsbaar. Als je deze wegen 60 km maakt voelt 
de fietser zich al meteen veel veiliger. In plaats van extra paden kun je ook rode stroken voor 
de fietsers op de weg maken, dat is ook veiliger.  
De fractie is met de provincie aan het kijken naar verbindingen tussen Drenthe en Groningen. 
Als je over gemeentegrens heengaat hoeft het niet meer alleen betaald te worden uit onze 
eigen kas. 
 
René – “Huisjesmelken” in Westerwolde 
Een pleidooi voor "huisjesmelken”: Tiny huisjes is een idee van “Peel Natuurdorpen” dat een 
aantal problemen in één keer aanpakt en oplost. Ons landschap is door grootschalige 
landbouw niet meer zo fraai. Tiny Houses kan de oplossing zijn: ze kosten tussen de 20 en 
150 duizend euro en kunnen geplaatst op het terrein van boeren, die daar beter van 
worden. De boeren melken dan huisjes i.p.v. koeien oftewel krijgen daar opbrengst uit. In 
ruil daarvoor brengen ze het landschap met alle biodiversiteit terug zoals het vroeger was. 
Zo biedt je mensen een prachtige plek om te wonen en een aantal problemen is in één keer 
oplost: Meer biodiversiteit, het landschap hersteld, de boeren tevreden met een goed 
inkomen en de stikstofdepositie enorm teruggelopen. Het probleem alleen is dat je op 
landbouwgrond niet mag wonen. In Brabant zijn ze die uitdaging aangegaan zijn ze er nu 
naar aan het kijken: waar een wil is een weg.  
Aanrader: “Peel Natuurdorpen” 
 
Enkele reacties: 
Het moeten woningen worden voor permanente bewoning (niet recreatief). Bijvoorbeeld 
voor starters of mensen die alleen komen te staan. Een restrictie zou moeten zijn dat de 
huisjes  energieneutraal moeten zijn en je moet ze kunnen plaatsen als een mobiel huis dus 
ook weer weg kunnen halen. Met een droogtoilet, geen leidingen en een eigen accu. In 
leegstaande schuren of boerderijen kunnen centraal doucheruimtes, wasruimtes, 
recreatieruimten gecreëerd worden. Voor de werkenden is afstand steeds minder een 
probleem. Sinds corona zie je dat mensen ruimte zoeken en klein op het platteland gaan 
wonen en meer thuis werken. Er is in de gemeente tegenwoordig meer ruimte gekomen 
voor het bouwen van huizen. In de raad moeten de partijen hier warm voor gemaakt 
worden. Er ligt geen rol voor Acantus maar voor een werkgroepje boeren, als ondernemers.  



Tiny Houses is geen sociale woningbouw: omdat het zeer betaalbaar is, is het toch sociaal. 
Aan de boer zelf hoe hij het wil doen, huur of erfpacht en op het erf, vlakbij de boerderij of 
verderweg in bijvoorbeeld het bos. Alles kan in overleg. Het is dan in ieder geval een 
continue bron van inkomsten. Geen oplossing op korte termijn. 
 
Om 21.45 uur werd het “zeepkist” gedeelte afgesloten en werd er nog een tijd geanimeerd 
nagepraat onder het genot van een hapje en een drankje.  
Deze bijzonder geslaagde avond was de aftrap van een tour door de provincie. De volgende 
“Zeepkist Battle” staat gepland op 26 oktober. Nader informatie volgt! 
 
Als iemand iets wil vertellen of iemand weet die iets wil vertellen laat ons dat dan weten 
via  groenlinkswesterwolde@gmail.com of 06-44952294!  


